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EU: Otvorený list, v ktorom osem prezidentov štátov strednej a východnej Európy na čele so Zuzanou
Čaputovou žiada čo najskoršie prijatie Ukrajiny do EÚ, je jeden z najšialenejších nápadov, aké sa v
poslednej dobe zrodili. Túžbe Ukrajincov stať sa súčasťou Európskej únie v plnej miere rozumiem.
Ale nerozumiem a kategoricky nesúhlasím s postojom prezidentov Česka, Slovenska, Poľska,
Bulharska, Estónska, Litvy, Lotyšska a Slovinska, ktorí ako hlavný argument uviedli, že Ukrajina si to
„zaslúži“. Členstvo v EÚ, však, preboha, nie je za zásluhy. A nie je to ani bezpečnostný dáždnik. Je to
exkluzívny klub. Na to, aby ste sa tam dostali, musíte splniť náročné politické, ekonomické a
inštitucionálne kritériá. Musel ich splniť každý, vrátane nás. Bez týchto demokratických štandardov
by Európska únia nemala zmysel.

Ukrajina však nie je demokratický štát. Podľa medzinárodne rešpektovaného Index of Democracy
patrí medzi hybridné režimy a je až na 86. mieste. Aj autoritatívny režim v Tunisku je na tom lepšie.
Na jednej strane neustále šikanujeme Srbsko, ktoré so 63. priečkou patrí medzi rovnako
demokratické štáty ako Rumunsko, a na druhej strane chceme medzi seba pustiť hybridný režim s
obrovským množstvom problémov? Jedna vec je pomáhať brániacej sa Ukrajine, a druhá vec je vziať
na svoje plecia všetky úlohy, ktoré musí splniť sama. A všetci vedia, že Ukrajina má obrovské
problémy, že je to korupciou rozožratý a ekonomicky sa rozkladajúci štát, v ktorom je vodca
najpopulárnejšej strany v krajine v domácom väzení, v ktorom sú kruto prenasledované menšiny tak
ako nikde v Európe, v ktorom prakticky neexistuje nezávislú súdnictvo a v ktorom sú zakázané
viaceré opozičné médiá.

A to už ani nehovorím o ekonomickej stránke – po brexite bol každý uzrozumený, že na ďalšie
rozširovanie nie sú peniaze. Odkiaľ ich chceme vziať dnes? Sme ochotní doslova a dopísmena živiť
Ukrajinu? Preto podporujem realistické stanovisko šéfa diplomacie EÚ Josepa Borrella, že členstvo
Ukrajiny v Európskej únii nie je na programe dňa. Momentálne jej treba pomáhať, ale nie tak, že si
kolektívne pustíme žilou. Inak v tom lepšom prípade budeme Ukrajinu desaťročia vodiť za nos
podobne ako Turecko, v tom horšom prispejeme k rozkladu Európskej únie.
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EBE 16 Brusel – Na snímke zľava predsedníèka Európskej komisie Ursula von der Leyenová,
ukrajinský prezident Volodymyr Zelenský, predseda Európskej rady Charles Michel a slovinský
premiér Janez Jan�a pózujú fotografom poèas príchodu na samit EÚ a krajín Východného partnerstva
v Bruseli 15. decembra 2021. FOTO TASR/AP From left, European Commission President Ursula von
der Leyen, Ukraine’s President Volodymyr Zelenskyy, European Council President Charles Michel
and Slovenia’s Prime Minister Janez Jansa during arrivals for the Eastern Partnership Summit in
Brussels, Wednesday, Dec. 15, 2021. European Union leaders meet Wednesday with partner nations
on its eastern borders, with the Russian military buildup on Ukraine’s border as the main point of
focus. (Stephanie Lecocq, Pool Photo via AP)
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